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PROTOKÓŁ Nr V/15 

z sesji Rady Gminy Kwidzyn 

odbytej w dniu 29 stycznia 2015 r. 

 

Miejsce sesji: siedziba Urzędu Gminy Kwidzyn, ul. Grudziądzka 30, sala narad nr 22. 

Obradom sesji przewodniczył Przewodniczący Rady Pan Henryk Ordon  

Obrady sesji protokołowała podinspektor ds. organizacyjnych i samorządowych – Pani Katarzyna Kisiel 

Sesję rozpoczął Przewodniczący o godz. 15.30, a zakończył o godz. 18.00 

 

Ad. 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności. 

 Pan Henryk Ordon – Przewodniczący Rady Gminy Kwidzyn dokonał otwarcia V 

sesji Rady. Stwierdził, iż na podstawie listy obecności radnych, w obradach uczestniczy 

15 radnych, wobec czego rada posiada wymagane quorum do podejmowania 

prawomocnych uchwał. W sesji uczestniczyli ponadto:  

◦ Wójt Gminy – Pani Ewa Nowogrodzka,  

◦ Zastępca Wójta – Pan Krzysztof Michalski,  

◦ Sekretarz Gminy – Pani Anna Mielniczek,  

◦ Skarbnik Gminy – Pani Krystyna Jaranowska,  

◦ pracownicy merytoryczni Urzędu Gminy Kwidzyn. 

 Przewodniczący Rady Pan Henryk Ordon powitał wszystkich zgromadzonych  

na V obradach sesji Rady Gminy Kwidzyn.  

  Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 2. Przedłożenie porządku sesji do zatwierdzenia. 

 Przewodniczący Rady odczytał proponowany porządek sesji, który radni i sołtysi 

otrzymali wraz z zawiadomieniami o zwołaniu sesji. Nie zgłoszono żadnych wniosków,  

w związku, z czym poddał pod głosowanie proponowany porządek sesji, który został 

przyjęty jednogłośnie (15 głosami „za”), w następującym brzmieniu: 
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1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności. 

2. Przedłożenie porządku obrad do zatwierdzenia. 

3. Przyjęcie protokołu z IV sesji Rady Gminy. 

4. Interpelacje i zapytania. 

5. Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami. 

6. Podjęcie uchwał: 

1) zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu Gminy Kwidzyn na 2015 rok, 

2) zmieniająca uchwalę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Kwidzyn na lata 2015 – 2021, 

3) w sprawie przyznania dotacji Parafii Rzymskokatolickiej pod wezwaniem  

Św. Jerzego w Tychnowach w Gminie Kwidzyn na prace konserwatorskie  

i restauratorskie przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków, 

4) w sprawie przyjęcia programu upowszechniania sportu w Gminie Kwidzyn  

na lata 2015 – 2017, 

5) w sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Kwidzyn w 2015 roku, 

6) w sprawie uchwalenia „Programu usuwania wyrobów zawierających azbest 

dla Gminy Kwidzyn na lata 2015 – 2032”, 

7) w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz ustalenia wysokości stawki tej opłaty, 

8) w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 

odprowadzanie ścieków na terenie gminy Kwidzyn na okres od 1 marca 2015r.  

do 29 lutego 2016r., 

9) w sprawie przystąpienia Gminy Kwidzyn do wspólnego przygotowania  

i opracowania Lokalnej Strategii Rozwoju na obszarze Powiślańskiej Lokalnej 

Grupy Działania  w okresie programowania Unii Europejskiej na lata 2014 – 

2020, 

10) w sprawie sprawozdań z działalności komisji stałych Rady Gminy Kwidzyn za 

rok 2014. 

7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania z IV sesji Rady Gminy. 

8. Wolne wnioski.  

9.  Zamknięcie obrad sesji. 
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Ad 3. Przyjęcie protokołu z IV sesji Rady Gminy. 

Przewodniczący oświadczył, iż protokół z IV sesji był wyłożony do wglądu                   

w budynku Urzędu Gminy, w biurze rady (pokój nr 19). Zwrócił się z pytaniem  

do radnych, czy wnoszą do protokołu uwagi. W związku z brakiem uwag  

poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu z IV sesji Rady Gminy, który został przyjęty 

jednogłośnie 15 głosami „za”. 

Ad 4. Interpelacje i zapytania. 

 Nie zgłoszono.  

 

Ad 5. Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami. 

Pani Wójt ustnie przedłożyła sprawozdanie z działalności za okres od 19 grudnia 

2014r. do 28 stycznia 2015 roku. Poinformowała o spotkaniach i uroczystościach,  

w których brała udział w okresie między sesjami. 

19 grudnia 2014r. – po sesji Rady Gminy poświęconej uchwaleniu budżetu na 2015 rok 
odbyło się spotkanie opłatkowe w Marezie i Pastwie. 

20 grudnia 2014r. – Powiślański Stół Bożonarodzeniowy w Prabutach. 

29 grudnia 2014r. – spotkanie opłatkowe Zarządu OSP Kwidzyn, w którym uczestniczyli 
przedstawiciele wszystkich jednostek, Zarząd Powiatowy OSP oraz Komendant 
Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej w Kwidzynie.   

7 stycznia 2015r. – spotkanie w Korzeniewie z kilkoma mieszkańcami w celu 
uzgodnienia przejścia trasy dla instalacji pomp ciepła. 

8 stycznia 2015r. – w godzinach popołudniowych konsultacje społeczne „Programu 
upowszechniania sportu w Gminie Kwidzyn”. Został złożony 1 wniosek dotyczący 
zwiększenia środków na zajęcia sport po godzinie 16. 

13 stycznia 2015r. – spotkanie informacyjne dla radnych w sprawie projektu 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części obrębów geodezyjnych: 

Brachlewo, Brokowo Tychnowieckie, Dubiel, Kamionka, Tychnowy z urbanistą, 
inwestorem i wnioskodawcom. 
 

14 stycznia 2015r. – spotkanie z przedstawicielami Powiślańskiej Lokalnej Grypy 
Działania – omówienie kwestii dalszego uczestnictwa Gminy Kwidzyn i wsparcia 
działalności organizacji w okresie nowej perspektywy unijnej.  

15 stycznia 2015r. – kilkoro uczniów ze Szkoły Podstawowej w Korzeniewie udało się  
na nagranie spotu reklamowego do Gniewu na konkurs „Odkrywamy talenty  
na Pomorzu VI edycja”. 
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19 stycznia 2015r. – konferencja w CKJ w Kwidzynie zorganizowana przez Pana posła  
i senatora na temat wykorzystania środków unijnych w latach 2007- 2013 i przybliżenia 
nowej perspektywy 2014 -2020. 

20 stycznia 2015r. – spotkanie z przedstawicielami Agencji Nieruchomości Rolnych  
z Malborka. Tematem spotkania było omówienie kwestii związanych z przejęciem 
niektórych dróg od ANR oraz mieszkań. 

21 stycznia 2015r. – wspólne posiedzenie komisji stałych rady Gminy Kwidzyn – 
omawianie i opiniowanie projektów uchwal. 

23 stycznia 2015r. – konwent wójtów i burmistrzów zorganizowany przez Starostę 
Powiatu kwidzyńskiego na temat edukacji w klasach trzecich gimnazjum. 

28 stycznia 2015r. – spotkanie z marszałkiem Panem Ryszardem Świlskim i dyrektorem 
Zarządu Dróg Wojewódzkich w Starostwie Powiatowym w Kwidzynie. Omówienie 
możliwości finansowych Zarządu Dróg Wojewódzkich w kwestii naprawy, remontów  
i inwestycji dróg wojewódzkich.  

Ponadto Pani Wójt poinformowała, że od 26 stycznia 2015r. rozpoczęły się coroczne 
zebrania wiejskie. Porządek zebrań jest dość obszerny ze względu na konieczność 
przeprowadzenia wyborów organów sołectwa. Ponadto zostaną przekazane informacje 
o funduszu sołeckim oraz omówione zmiany w  statutach sołectw.  

Radny Tumiłowicz ubolewa nad tym, że na spotkanie z Marszałkiem Panem 

Ryszardem Świlskim w Starostwie Powiatowym w Kwidzynie, na które zaproszeni 

zostali wszyscy radni Gminy Kwidzyn  przybyło tylko trzech radnych. 

Ad. 6. Podjecie uchwal: 

1) zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu Gminy Kwidzyn na 2015 rok, 

 Przewodniczący Rady Pan Henryk Ordon przytoczył treść projektu w.w uchwały.  

 Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy Pani Krystyna Jaranowska, która 

wyjaśniła, że w budżecie na 2015 rok dokonuje się zmian polegających na zwiększeniu 

dochodów o kwotę 464 344 zł i wydatków o kwotę 2 570 544 zł. W pierwszej kolejności 

przedstawiła zmiany proponowane w dochodach budżetu Gminy, wskazując kwoty 

zwiększeń i zmniejszeń w poszczególnych działach klasyfikacji budżetowej. Zwróciła 

przy tym uwagę, że duży wpływ na ostateczny stan dochodów mają przyznane dotacje  

z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na realizację 

inwestycji. 

 Omawiając wydatki, Pani Jaranowska poinformowała o kwotach wszystkich 

zwiększeń i zmniejszeń w działach klasyfikacji budżetowej, uzasadniając z czego one 

wynikają. Przekazała w tym m. in. informacje o planowanych wydatkach jednostek 
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budżetowych, realizowanych inwestycjach rocznych, zadaniach z zakresu ochrony 

środowiska i gospodarki wodnej oraz dotacjach celowych na zadania własne 

realizowane przez podmioty należące i nienależące do sektora finansów publicznych.  

 Pani Skarbnik podsumowała, że po wprowadzeniu proponowanych zmian 

nadwyżka budżetowa wyniesie kwotę 878 800 zł i zostanie przeznaczona na spłatę 

otrzymanych krajowych pożyczek i kredytów. Podkreśliła przy tym, że zwiększa się 

przychody o kwotę 2 106 207 zł z tytułu wolnych środków z lat ubiegłych, a zmniejsza 

się o przychody z tytułu udzielonej pożyczki o kwotę 7 zł. Ostatecznie przychody 

wyniosą kwotę 2 191 200 zł. Po zmianach plan wyniesie po stronie dochodów kwotę 

37 559 344 zł, a po stronie wydatków 36 680 544 zł.  

 Uwag ani zastrzeżeń do projektu nie zgłoszono, wobec czego przewodniczący 

poddał go pod głosowanie. Następnie stwierdził, iż w drodze głosowania jawnego 

podjęto uchwałę 15 głosami „za” nadając jej numer V/14/15. W głosowaniu udział 

wzięło 15 radnych.       

Uchwała stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

 

2) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Kwidzyn na lata 2015 – 2021. 

 Przewodniczący Rady Pan Henryk Ordon przytoczył treść projektu w.w uchwały.  

 Projekt uchwały przedstawiła Pani Krystyna Jaranowska wskazując,  

że proponuje się wprowadzenie zmian do Załącznika Nr 1 i 2 w związku  

z wprowadzonymi zmianami w budżecie Gminy Kwidzyn na 2015 rok. Skarbnik 

przekazała, że dochody uchwalono na kwotę 37 559 344 zł, a wydatki na kwotę 

36 680 544 zł. Powstała więc nadwyżka budżetowa w kwocie 878 000 zł, którą 

przeznacza się na spłatę wcześniej zaciągniętych kredytów i pożyczek. Zatem  

po zamknięciu roku budżetowego wstępnie ustalono, że powstały wolne środki  

w kwocie 2 855 732 zł, dlatego do przychodów wprowadzono kwotę 2 106 207 zł oraz 

spłatę udzielonej pożyczki w kwocie 84 993 zł. 

 Z kolei w Załączniku Nr 2 zwiększono wydatki w roku 2015 o kwotę 7 000 zł  

na zadanie „Opracowanie planu gospodarki niskoemisyjnej dla Gminy Kwidzyn oraz  

o kwotę 50 000 zł  na zadnie „Budowa zbiorczej kanalizacji sanitarnej we wsiach 

Kamionka, Brokowo z podłączeniem do Miasta Kwidzyn”. Pani Skarbnik podsumowała, 
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że w związku z powyższymi zmianami odpowiednio dokonano  zmian w łącznych 

nakładach finansowych i limicie zobowiązań.  

 Uwag ani zastrzeżeń do projektu nie zgłoszono, wobec czego przewodniczący 

poddał go pod głosowanie. Następnie stwierdził, iż w drodze głosowania jawnego 

podjęto uchwałę 15 głosami „za” nadając jej numer V/15/15. W głosowaniu udział 

wzięło 15 radnych.  

     Uchwała stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

 

3) w sprawie przyznania dotacji Parafii Rzymskokatolickiej pod wezwaniem  

Św. Jerzego w Tychnowach w Gminie Kwidzyn na prace konserwatorskie  

i restauratorskie przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków, 

Przewodniczący Rady Pan Henryk Ordon przytoczył treść projektu w.w uchwały.  

 Pani Wójt poinformowała, że przeznaczamy z budżetu Gminy kwotę  70 000 zł  

na prace konserwatorskie i restauratorskie głównego ołtarza barokowego w Parafii 

Rzymskokatolickiej w Tychnowach. Podkreśliła przy tym, że całkowity koszt wykonania 

prac opiewa na kwotę 151 964,78 zł. Brakującą kwotę pozyskał Proboszcz Parafii 

składając wniosek o dofinansowanie do Urzędu Marszałkowskiego.  

Uwag ani zastrzeżeń do projektu nie zgłoszono, wobec czego przewodniczący 

poddał go pod głosowanie. Następnie stwierdził, iż w drodze głosowania jawnego 

podjęto uchwałę 15 głosami „za” nadając jej numer V/16/15. W głosowaniu udział 

wzięło 15 radnych.  

 Uchwała stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

4) w sprawie przyjęcia programu upowszechniania sportu w Gminie Kwidzyn  

na lata 2015 – 2017, 

Przewodniczący Rady Pan Henryk Ordon przytoczył treść projektu w.w uchwały.  

Uwag ani zastrzeżeń do projektu nie zgłoszono, wobec czego przewodniczący 

poddał go pod głosowanie. Następnie stwierdził, iż w drodze głosowania jawnego 

podjęto uchwałę 15 głosami „za” nadając jej numer V/17/15. W głosowaniu udział 

wzięło 15 radnych.  

 Uchwała stanowi załącznik nr 5  do niniejszego protokołu. 
Sprawozdanie z konsultacji stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
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5) w sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Kwidzyn w 2015 roku, 

Przewodniczący Rady Pan Henryk Ordon przytoczył treść projektu w.w uchwały.  

Projekt uchwały omówił Pan Zdzisław Chojnacki – podinspektor  

ds. gospodarowania odpadami oraz utrzymania czystości i porządku w gminie. 

Przekazał, że celem programu jest zapobieganie bezdomności zwierząt na terenie Gminy 

Kwidzyn oraz opieka nad zwierzętami bezdomnymi. Projekt programu został poddany 

pod konsultacje z organizacjami pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w art. 3 

ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, których statutowym 

celem działalności jest ochrona zwierząt. Ponadto projekt programu został przesłany  

do zaopiniowania Powiatowemu Lekarzowi Weterynarii w Kwidzynie, kołom łowieckim 

działającym na terenie Gminy Kwidzyn oraz przedstawicielowi Towarzystwa Opieki nad 

Zwierzętami  

Uwag ani zastrzeżeń do projektu nie zgłoszono, wobec czego przewodniczący 

poddał go pod głosowanie. Następnie stwierdził, iż w drodze głosowania jawnego 

podjęto uchwałę 14 głosami „za” nadając jej numer V/18/15. W głosowaniu udział 

wzięło 14 radnych.  

 Uchwała stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

Sprawozdanie z konsultacji stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 

6) w sprawie uchwalenia „Programu usuwania wyrobów zawierających azbest dla Gminy 

Kwidzyn na lata 2015 – 2032”, 

Przewodniczący Rady Pan Henryk Ordon przytoczył treść projektu w.w uchwały.  

Projekt uchwały przedstawił Pan Zdzisław Chojnacki, wyjaśniając, że program 

zawiera zagadnienia ściśle związane z realizacją nałożonych na gminy obowiązków. 

Wskazuje m. in : cele i zdania, a także aktualny ilościowy i jakościowy stan wyrobów 

zawierających azbest znajdujących się na terenie gminy, określa harmonogram realizacji 

programu i wskazuje środki finansowe niezbędne do jego realizacji z jednoczesną 

możliwością pozyskania środków zewnętrznych na jego utylizację.  Pan Chojnacki 

podkreślił, że przyjęcie przedmiotowego dokumentu ma na celu przyspieszenie procesu 

usuwania wyrobów zawierających azbest i ich odpowiedniego zagospodarowania. 

Uwag ani zastrzeżeń do projektu nie zgłoszono, wobec czego przewodniczący 

poddał go pod głosowanie. Następnie stwierdził, iż w drodze głosowania jawnego 
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podjęto uchwałę 14 głosami „za” nadając jej numer V/19/15. W głosowaniu udział 

wzięło 14 radnych.  

 Uchwała stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

 

7) w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

oraz ustalenia wysokości stawki tej opłaty, 

Przewodniczący Rady Pan Henryk Ordon przytoczył treść projektu w.w uchwały.  

Projekt uchwały uzasadnił także Pan Zdzisław Chojnacki. Poinformował,  

że w dniu 1 lutego 2015r. wejdzie w życie ustawa z dnia 28 listopada 2014r. o zmianie 

ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach oraz niektórych innych ustaw. 

Dodał, że w niniejszej ustawie został omyłkowo pominięty akt prawa miejscowego 

wydawany na podstawie art. 6k. Wówczas z dniem wejścia w życie tej ustawy 

skutkowałoby to utraceniem  mocy Uchwały Rady Gminy Kwidzyn, w sprawie wyboru 

metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia 

wysokości stawki tej opłaty. Wyjaśnił dalej, że projekt uchwały nie zmienia przyjętych  

w styczniu 2014 roku stawek opłat, a stanowi jedynie dostosowanie  

do zmian ustawowych aktu prawa miejscowego, tj. uchwały w sprawie: regulaminu 

utrzymania czystości i porządku,  określenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, wzoru deklaracji, szczegółowego 

sposobu świadczenia usług w zamian za uiszczoną opłatę. 

Uwag ani zastrzeżeń do projektu nie zgłoszono, wobec czego przewodniczący poddał 

go pod głosowanie. Następnie stwierdził, iż w drodze głosowania jawnego podjęto uchwałę 

14 głosami „za” nadając jej numer V/20/15. W głosowaniu udział wzięło 14 radnych.  

 Uchwała stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 

8) w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 

odprowadzanie ścieków na terenie gminy Kwidzyn na okres od 1 marca 2015r.  

do 29 lutego 2016r., 

Przewodniczący Rady Pan Henryk Ordon przytoczył treść projektu w.w uchwały.  

 Zastępca Wójta wyjaśnił, że projekt uchwały przedłożony w dniu dzisiejszym 

różni się od tego, który był dyskutowany na posiedzeniu komisji. Wprowadzone zmiany 

dotyczą ostatniego paragrafu tej uchwały. Po otrzymaniu z Pomorskiego Urzędu 

Wojewódzkiego, (który sprawuje nadzór nad zgodnością z prawem aktów prawa 
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miejscowego) informacji, że uchwała w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe 

zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie gminy Kwidzyn nie 

jest aktem prawa miejscowego i nie jest wymagana publikacja tego aktu w dzienniku 

urzędowym województwa pomorskiego. Wówczas zadecydowano o usunięciu tego 

zapisu. Pan Krzysztof Michalski poinformował ponadto, że Rada Gminy zatwierdza 

stawki w myśl ustawy o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzaniu 

ścieków oraz na wniosek Przedsiębiorstwa Wodociągowo – Kanalizacyjnego. PWK  

ma obowiązek złożyć taki wniosek na 70 dni przed wprowadzeniem nowej taryfy i taki 

wniosek został złożony we właściwym terminie. Wójt z kolei ma obowiązek 

przeanalizowania czy proponowane taryfy są właściwie skalkulowane pod względem 

finansowym. Po dokonaniu tego, stwierdziliśmy, że obliczenia są dokonane w sposób 

poprawny i uwzględniają wszelkie koszty przychodów i rozchodów spółki oraz 

wszystkie wymagane przepisami prawa elementy. Proponujemy zatwierdzanie tych 

stawek. Zastępca nadmienił, że proponowane stawki są stawkami najniższymi na terenie 

całego powiatu. Dla porównania przedstawił informację dotyczącą ceny 1 m³ 

dostarczanej wody i odprowadzanych ścieków w poszczególnych gminach powiatu 

kwidzyńskiego. 

 Radny Jerzy Tumiłowicz podnosi, że nie zgadza się z proponowanymi stawkami. 

Stwierdził, że w roku ubiegłym stawki nie zostały podniesione ze względu na wybory. 

Proponowana podwyżksza jest stanowczo za wysoka. Uważa, że pracownicy 

Przedsiębiorstwa Wodociągowo Kanalizacyjnego powinni się wykazać bardziej 

gospodarnym i oszczędnym działaniem. Szkoda, że w dnu dzisiejszym nie pojawił się 

przedstawiciel PWK. Radny podkreśla, że jest przeciwny 8% podwyżce.  

 Radny Dariusz Wierzba podnosi, że zgadza się z radnym Tumiłowiczem. 

Stwierdza, że proponowana podwyżka wynosi aż 8%, podczas gdy w Polsce obecnie jest 

deflacja. Nie widzi, więc uzasadnienia dla podnoszenia stawek tak wysoko. Radny 

podkreśla, że zrozumiałe jest to, że skoro Gmina jest najbliżej miasta to ma najniższe 

stawki w porównaniu do innych gmin. Wskazał, że są miejscowości na terenie Polski, 

gdzie woda kosztuje 2,00 zł i jest 300 takich miejscowości, które może podać  

za przykład. Pan Wierzba jest zdania, że PWK powinno uzasadnić czym jest 

spowodowana tak duża podwyżka. 

Pani Wójt podkreśliła, że to iż sąsiadujemy z miastem jest dla nas korzystne i nie 

musimy się martwic o modernizację urządzeń na terenie gminy. Należy jednak pamiętać, 
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że kilka lat temu był realizowany duży projekt inwestycyjny ze środków unijnych i była 

zaciągnięta pożyczka, która teraz trzeba spłacać. Projekt ten był realizowany także 

częściowo na terenie naszej gminy. Spółka musi mieć środki na bieżące działalnie oraz 

na zainwestowanie 2,5 mln zł na zadanie modernizacji studni w Kamionce. Podwyżki nie 

powinniśmy przyrównywać do ogólnej inflacji, a do realizowanych w Gminie inwestycji. 

Radna Banaś zapytuje czy radni mogą wstrzymać się z podjęciem decyzji w tej 

sprawie?  

Zastępca Wójta wyjaśnił, że taryfa, o którą wnioskuje PWK miałaby obowiązywać 

od 1 marca 2015 roku, jest zatem jeszcze trochę czasu aby zastanowić się nad tym  

i przeanalizować. Nadmienił przy tym, że Ustawa o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę  

i zbiorowym odprowadzaniu ścieków definiuje jedynie przypadek kiedy taryfy nie 

zostaną przyjęte. Nie wie natomiast co w sytuacji, kiedy Rada nie podejmie żadnej 

decyzji. W przypadku kiedy Rada odrzuci proponowane stawki, to obowiązujące taryfy 

przechodzą na kolejny okres, ale ten okres jest tylko 90 dniowy. Zastępca podsumował, 

że analizowaliśmy taryfy pod każdym kątem i biorąc pod uwagę wszystkie realizowane 

inwestycje, zaciągnięte zobowiązania finansowe nie da się określić niższej stawki.  

 Przewodniczący Rady postawił wniosek o przeniesienie projektu tej uchwały  

na obrady kolejnej sesji, na którą zostanie zaproszony Prezes PWK.  

Pani Wójt podkreśliła, że w ubiegłym roku został wybudowany kolektor  

w Rakowcu za 2,4 mln zł, aby przepompować ścieki z Rakowca do Kwidzyna. W planie 

inwestycyjnym na ten rok jest przygotowany projekt budowy kanalizacji w Tychnowach 

za torami, gdzie spółka chce współfinansować z Gminą koszt jej budowy, który opiewa 

na kwotę ok. 800 000 zł.  Rozważamy także budowę wodociągu do Woli – Sosenki  

do dwóch domów mieszkalnych. Pani Wójt poinformowała, że powinniśmy rozważyć 

czy postępujemy w porządku analizując planowane i realizowane inwestycje chcąc 

zarazem obniżki stawek. 

Przewodniczący Rady zarządził przegłosowanie swojego wniosku. Zapytał, kto  

z Pań i Panów radnych jest za przeniesieniem projektu tej uchwały na obrady kolejnej 

sesji? Radni zagłosowali 12 głosami „za” oraz 2 głosami „wstrzymującymi się”. 

 

9) w sprawie przystąpienia Gminy Kwidzyn do wspólnego przygotowania  

i opracowania Lokalnej Strategii Rozwoju na obszarze Powiślańskiej Lokalnej Grupy 

Działania  w okresie programowania Unii Europejskiej na lata 2014 – 2020, 



 

11 

 

Przewodniczący Rady Pan Henryk Ordon przytoczył treść projektu w.w uchwały.  

Pan Krzysztof Michalski poinformował, że Powiślańska Lokalna Grupa Działania 

to  Stowarzyszenie osób fizycznych funkcjonujące na terenie powiatu kwidzyńskiego  

od 2006 roku.  W ramach prowadzonej przez siebie działalności ułatwia pozyskiwanie 

środków finansowych na realizację różnych zamierzeń inwestycyjnych i innych 

inicjatyw lokalnych. Dzięki  inicjatywie Leader w perspektywie finansowej 2007 - 2013  

Gmina Kwidzyn oraz Gminny Ośrodek Kultury w Kwidzynie pozyskały łącznie kwotę 

853 195,45 zł ze środków pozabudżetowych na realizację kilkunastu projektów. 

Nadmienił przy tym, że o wsparcie do PLGD zawracali się nie tylko mieszkańcy Gminy 

Kwidzyn ale również przedsiębiorcy z terenu Gminy Kwidzyn. W przedmiotowym 

projekcie uchwały proponuje się kontynuowanie członkostwa Gminy Kwidzyn  

w partnerstwie Powiślańskiej Lokalnej Grupie Działania i wdrażania podejścia Leader 

na obszarze gmin: Gardeja, Kwidzyn, Ryjewo, Sadlinki oraz Miasta i Gminy Prabuty. 

Pozwoli to temu Stowarzyszeniu na opracowanie nowej Lokalnej Strategii Rozwoju. 

Deklaracja przystąpienia jest także niezbędna do wykazania przez PLGD na jakim 

obszarze będzie funkcjonować w okresie programowania Unii Europejskiej w latach 

2014 – 2020.   

Uwag ani zastrzeżeń do projektu nie zgłoszono, wobec czego przewodniczący 

poddał go pod głosowanie. Następnie stwierdził, iż w drodze głosowania jawnego 

podjęto uchwałę 14 głosami „za” nadając jej numer V/22/15. W głosowaniu udział 

wzięło 14 radnych.  

 Uchwała stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 

 

10) w sprawie sprawozdań z działalności komisji stałych Rady Gminy Kwidzyn za rok 

2014. 

Przewodniczący Rady Pan Henryk Ordon przytoczył treść projektu w.w uchwały.  

Przewodniczący poszczególnych komisji odczytali kolejno sprawozdanie  

z działalności komisji za 2014 rok.  

Radna Lidia Banaś wnioskuje, aby podczas wprowadzania zmian do Statutu 

Gminy uzupełnić zapis dotyczący składania przez przewodniczących komisji corocznych 

sprawozdań z działalności komisji. Radna podnosi, aby w sytuacji kiedy kończy się 

kadencja, radni składali sprawozdanie z końcem kadencji, aby podsumować swoją 
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pracę. Rozwiąże to wówczas niekomfortową sytuację, w której do złożenia 

sprawozdania zobowiązany jest nowo wybrany radny za działalność ustępujących 

radnych. 

Przewodniczący Rady przekazał, że w związku z niepodjęciem uchwały  

w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 

odprowadzanie ścieków na terenie gminy Kwidzyn na okres od 1 marca 2015r.  

do 29 lutego 2016r., nastąpi zmiana numeru uchwały w sprawie sprawozdań  

z działalności komisji stałych Rady Gminy Kwidzyn za rok 2014 w celu zachowania 

ciągłości nadawanej numeracji . 

Uwag ani zastrzeżeń do projektu nie zgłoszono, wobec czego przewodniczący 

poddał go pod głosowanie. Następnie stwierdził, iż w drodze głosowania jawnego 

podjęto uchwałę 14 głosami „za” nadając jej numer V/21/15. W głosowaniu udział 

wzięło 14 radnych.  

 Uchwała stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania z IV sesji Rady Gminy. 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania z IV sesji Rady Gminy udzielił Zastępca 

Wójta Pan Krzysztof Michalski.  

Odpowiedź stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 8. Wolne wnioski.  

Sołtys sołectwa Kamionka Pani Genowefa Szczotka zawnioskowała o wycięcie 

suchych drzew przy drodze powiatowej Kamionka – Brokowo. 

Sołtys sołectwa Rakowiec Pani Elżbieta Szczukowska zapytuje do kogo należy 

droga, która łączy ul. Otoczyńską z drogą, która biegnie z Licza do Bronna. 

Pani Wójt udzieliła odpowiedzi, że jest to droga gminna. 

 Radny Piotr Spaczyński zapytał w sprawie składanego wniosku przez Pana 

Milbrodt dotyczącego zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 

miejscowości Baldram. Czy istnieje możliwość zmiany tego planu? 

Pani Wójt odpowiedziała, że nie mamy w planie przystąpienia do opracowania 

zmiany planu w Baldramie, obecnie mamy trzy inne plany, które musimy skończyć 

procedować. Są to zmiany miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego  
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w Górkach i Brachlewie oraz plan zagospodarowania przestrzennego dla części obrębów 

geodezyjnych: Brachlewo, Brokowo Tychnowieckie, Dubiel, Kamionka, Tychnowy. Pani 

Wójt przekazała ponadto, że komisja ds. Rozwoju Gminy, Budżetu i Rolnictwa, która posiada  

w swoich kompetencjach procedowanie wniosków w tym zakresie powinna przeanalizować 

potrzebę zmiany tego planu. Jeśli rada podejmie decyzję o zmianie planu koniecznym będzie 

wskazanie środków w budżecie gminy na wykonanie projektu zmiany tego planu. 

 Sołtys sołectwa Baldram Pan Jan Złotnik wnioskuje aby osobom, które zajmują 

pas drogowy przy wywożeniu wapna naliczyć za to odpowiednią opłatę.  

 Radny Piotr Spaczyński zgłasza, że Pan Redmer jeździ po polach rolników bez ich 

zgody i wyrządza szkody. Zastępca Wójta odpowiedział, że takie sprawy należy zgłaszać 

osobiście na Policji.  

 Radny Henryk Ordon wnioskuje o zwrócenie się z prośbą do Starosty Powiatu 

kwidzyńskiego o przejęcie drogi krajowej z Marezy do Korzeniewa. 

 

Ad. 9. Zakończenie obrad Sesji. 

Przewodniczący Rady podziękował wszystkim uczestniczącym w V sesji Rady 

Gminy Kwidzyn. Wobec wyczerpania porządku obrad, Przewodniczący uznał sesję Rady 

Gminy Kwidzyn za zamkniętą. 
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